



Le texte français se trouve ci-dessous...

Please do not REPLY to this email. Contact us [here](#).



Heritage Club presidents (and their partners) from 24 clubs across Canada, gathered in Ottawa to celebrate the 35th anniversary of the club. The group is shown here after a tour of the Canadian War Museum.

Well, your executive team is fresh off hosting duties for the Heritage Club's national AGM. I am so very, very proud of the event we put on, and I believe each and every president from across the country left Ottawa musing, "wow, Cindy and the By-Town chapter are really lucky to have such a great team working so hard for them!" My deepest thanks to the executive team – Karen Casselman, Christiane Tailleux, Frank Rochon, Richard Daoust, Suzanne Martin and Sheila Watters for their many, many hours of work on this event. Plus, a huge thanks to members Louise des Rivières-Gendron, Celine Morisset and Liz Farquhar, who helped in making the event a success. This. Club. Rocks!

When a club hosts the AGM, they choose a local charity to be the beneficiary of donations from visiting chapters. We chose the [Canada Post Community](#)

[Foundation](#) and also decided to make the Foundation the recipient of our 50/50 proceeds from the past year. Thanks to your support we were able to donate \$1,500 to the Foundation and donations from other clubs brought the total to \$9,265! This is wonderful support for the Foundation and their work for children and youth across Canada. May is also the month the Foundation has their in-store fundraising campaign. If you are in a post office before the end of the month, pick up a book of the Foundation's fundraising stamps (stamps that not only look good but do good!) or donate to support this great cause.

I will probably have more musings about the AGM once we've had some time to think things over a bit but, by far, the most common discussion topic was – can we recover from the pandemic and, if yes, how do we get membership numbers and participation in events back to “before time” numbers? I'm happy to report that many clubs are feeling better about our recovery, with membership numbers holding steady or up slightly. Most clubs seem to mirror our experience in that event participation is slowly creeping back up to pre-pandemic levels. It seems that staying the course, continuing to offer what we know to be fun events, will bring people back. There is still work to be done in capturing new retirees (we noted to Canada Post at the meeting that any employee communication they do about the club generates a great number of registrations, encouraging them to do more of that!) and any ideas you have to capture new retirees are welcome.

Finally, we were thrilled to be awarded the Camaraderie Award for the club that, well, simply put, has a great deal of fun together! We couldn't agree more with the national executive's choice. Well done By-Town!

With spring in full bloom and summer peeking around the corner, there's an undeniable sense of anticipation in the air. As we gear up for the sunny days ahead, we're excited about the prospect of seeing as many of you as possible at lunches or events!

Welcome new members...

A hearty “hello” to new members Randy Wood, Rosemary Tennian, John Tennian and Darcia Kmet and a “welcome back” to reinstated members Carole Tremblay-Smith and Joanne Larose. Welcome!



Wine tour and golf fun!

We discovered many wineries in Prince Edward County don't open until May so we're still working out details for the wine tour (October 15-17). Details in the next newsletter!

Also, check next month's newsletter for information about our annual golf day, being held in July this year.



June lunch

Last chance to register for the June lunch being held on Thursday, June 6, at the [Bella Vista Restaurant](#) on Alta Vista Drive. Our lunch will be a pizza // pasta // salad buffet. The cost for the all-you-can-eat buffet will be \$24.95 per person (individually billed, with your drinks). There will be two pizza, two salad and two pasta selections. Please register your attendance via [email](#).

Here are a few pictures from the May lunch!





Scholarship opportunities...

There are two scholarship programs available to the children and grandchildren of Heritage Club members.

HERITAGE CLUB SCHOLARSHIP PROGRAM 2024

The Heritage Club is planning to award three scholarships to children or grandchildren of Heritage Club members who have paid dues for the past two years (2024 and 2023). The scholarships are valued at \$2,000 each for university or college studies. The scholarships will be awarded to students starting, for the first time, their first year of full-time studies. Eligible recipients include dependent children, including adopted and stepchildren, grandchildren, and wards in legal guardianship of active members.

These scholarships apply to all Canadian educational institutions which have provincial degree granting powers or their affiliates and at Canadian Colleges or CEGEPs. Learn more about this opportunity [here](#). To be considered all applications must be received or postmarked on or before June 30, 2024.

BELAIRDIRECT SCHOLARSHIP PROGRAM 2024

Belairdirect scholarships are available to the children and grandchildren of Heritage Club members who have MEDOC travel insurance, or home or auto insurance with Johnson Insurance. Applicants must be a resident of Canada, completing High School in 2024 and enrolled in an undergraduate program for the 2024/25 academic year at a recognized publicly funded Canadian post-secondary institution or CEGEP. Applications must be submitted by July 27, 2024. Learn more [here](#).

Volunteer event

We're looking to organize a late-fall volunteer day for our members. Something like a day at Toy Mountain or helping with the city food bank drive or ????. If you have any ideas and/or connections, please [send them our way!](#) Thanks...

Website thoughts?

Your club continues to manage a chapter [website](#). Most other chapters rely only on the [national website](#) (for newsletter posting) and/or [social media accounts](#) for public information and, of course, newsletters to provide information to members. There is a cost to keeping the website active and, quite honestly, while we 'kinda know what we're doing with it' we 'don't really know what we're doing with it', and it is another thing we need to manage. It has also been hacked more than a few times which poses no security risk but is a bit embarrassing... So, we're wondering if you would have any great sense of loss if the website were shut down? Or, if you are website savvy and would like to help out with the site, we'd welcome that as well! If you have any thoughts about this subject, please [share them!](#) Thanks!

That's all for this month. Have a great rest of the month...

Your By-Town Heritage Club Executive



Les présidentes et présidents du Club Héritage (et leurs partenaires) de 24 chapitres d'un bout à l'autre du Canada se sont réunis à Ottawa pour célébrer le 35^e anniversaire du Club. Le groupe est représenté ici après une visite du Musée canadien de la guerre.

Eh bien, votre exécutif a tout récemment accueilli l'assemblée générale annuelle (l'AGA) du club Héritage au niveau national. Je suis très, tellement, si fière de l'événement que nous avons organisé, et je crois que chaque président de par le pays a quitté Ottawa en disant "Wow !, Cindy et le chapitre By-Town sont très chanceux d'avoir une si belle équipe dévouée !" Mes plus sincères remerciements à l'équipe exécutive - Karen Casselman, Christiane Tailleur, Frank Rochon, Richard Daoust, Suzanne Martin et Sheila Watters - pour leurs nombreuses heures de travail lors de cet événement. En plus, un énorme merci aux membres Louise des Rivières-Gendron, Céline Morisset et Liz Farquhar qui ont aussi ajouté au succès de l'assemblée. Ce. Club. Épate.

Lorsqu'un club accueille l'AGA, il choisit un organisme caritatif local auquel les dons des chapitres visiteurs sont versés. Nous avons choisi

la [Fondation](#) communautaire de Postes Canada en tant que récipiendaire de nos tirages 50/50 de l'an passé. Grâce à votre appui, nous avons donné 1 500 \$ à la Fondation, en plus des contributions des autres chapitres, pour un montant total de 9 265 \$! C'est un appui merveilleux pour la Fondation et les soins qu'elle offre aux enfants et aux jeunes partout au Canada. Au mois de mai se déroule la campagne annuelle en magasin de la Fondation. Lors de votre visite à un bureau de poste d'ici la fin du mois, procurez-vous un carnet de timbres-postes philanthropique (de bien beaux timbres qui font beaucoup) ou faites un don directement.

J'en aurai probablement plus à dire sur l'AGA une fois que nous y aurons pensé à fond, mais le sujet le plus discuté était - pouvons-nous revenir de la pandémie et, si oui, comment allons-nous rattraper le nombre de membres et la participation aux événements d'avant la pandémie ? Je suis heureuse d'annoncer que plusieurs chapitres sont confiants de notre retour, avec un nombre stable ou croissant de membres. Plusieurs des chapitres voient un retour, quoique lent, du niveau de participation aux événements d'avant la pandémie. Il nous semble que tenir le cap et continuer d'offrir des sorties intéressantes mèneront au retour des membres. Il y a encore beaucoup de travail à faire afin d'attirer de nouveaux membres retraités et toutes vos idées sont les très bienvenues (nous avons mentionné à Postes Canada durant les réunions que toute communication aux employés.ées au sujet du club génère un grand nombre d'inscriptions, ce qui est très encourageant.) En terminant, nous sommes ravis que notre chapitre ait reçu le prix de la camaraderie qui reflète le plaisir que nous avons ensemble ! Nous sommes entièrement d'accord avec le choix de l'équipe nationale. Bravo By-Town !

Maintenant que le printemps est en fleur et que l'été se pointe, il y a un sens indéniable d'anticipation dans l'air. En nous préparant pour les journées ensoleillées à venir, nous avons hâte de revoir un aussi grand nombre de vous aux dîners et sorties que possible.

Bienvenue à nos nouveaux membres...

Un gros "bonjour" à notre nouveau membre Randy Wood, Rosemary Tennian, John Tennian

et Darcia Kmet et un "ravis de vous revoir" à Carole Tremblay-Smith et Joanne Larose qui sont de retour au club. Soyez les bienvenus !



Tournée de vignobles et plaisirs du golf !

Nous apprenons que la plupart des vignobles de Prince Edward County n'ouvrent leurs portes qu'au mois de mai, et donc nous sommes en train de finaliser les détails de notre tournée de vignobles du 15 au 17 octobre. Tous les renseignements seront dans le prochain bulletin !

Aussi, vous trouverez tout ce que vous vouliez savoir, mais n'osiez pas demander sur notre tournoi de golf en juillet dans le prochain bulletin.



Dîner de juin

C'est votre dernière chance de vous inscrire au dîner de juin qui aura lieu le jeudi, 6 juin, au restaurant [Bella Vista](#) situé sur la promenade Alta Vista, coin rue Bank. Le menu offrira un choix de deux pizzas, deux pâtes et deux salades. Le coût de ce buffet à volonté sera de 24,95 \$ la personne, (factures individuelles, boissons en sus). Veuillez vous inscrire par [courriel](#).

Voici quelques photos du dîner du mois de mai !





Opportunités de bourses d'étude

Deux bourses d'étude sont offertes aux enfants et petits-enfants des membres du club Héritage.

PROGRAMME DE BOURSES D'ÉTUDE DU CLUB HÉRITAGE 2024

Le club Héritage attribuera trois bourses à des enfants et petits-enfants des membres du club Héritage qui ont payé leur cotisation pour les deux dernières années de 2023 et 2024. Les bourses sont d'une valeur de 2 000 \$ chacune et sont octroyées aux élèves qui commencent leurs études pour la première fois, en première année à temps complet à une université ou un collège. Les bénéficiaires éligibles incluent les enfants dépendants, ainsi que les enfants adoptés, beaux-enfants, petits-enfants et pupilles sous tutelle légale des membres du club Héritage.

Ces bourses s'appliquent à tous les établissements d'enseignement canadiens qui détiennent les pouvoirs provinciaux à octroyer des diplômes ainsi qu'à leurs affiliés et dans les collèges ou cégeps canadiens. Vous trouverez plus de détails [ici](#). Toutes les demandes doivent être reçues ou datées au plus tard le 30 juin 2024.

PROGRAMME DE BOURSES D'ÉTUDE DE LA BELAIRDIRECT

Les bourses belairdirect sont offertes aux enfants et petits-enfants des membres du club Héritage qui ont une assurance voyage MEDOC ou une assurance auto ou habitation avec Johnson Insurance. Les candidats doivent être résidents du Canada, avoir terminé leurs études secondaires en 2024 et être inscrits à un programme de premier cycle pour l'année d'étude 2024-2025 dans un établissement postsecondaire canadien reconnu ou à un CÉGEP. Les candidatures doivent être soumises avant le 27 juin 2024. Vous trouverez plus de détails [ici](#).

Vous sentez-vous bénévole ?

Nous cherchons à organiser une sortie de bénévolat vers la fin de l'automne pour nos membres. Quelque chose comme une journée Toy Mountain ou aider à la banque alimentaire ou ??? Si vous avez des idées ou des personnes contacts, svp nous en faire part ! Merci...

Vos idées sur le site web ?

Votre club continue à gérer un [site web](#) pour notre chapitre. La plupart des autres chapitres utilisent le [site national](#) pour afficher leurs bulletins mensuels ou joindre le [site web et liens sociaux](#) pour les renseignements généraux, et bien sûr, s'informer en tant que membres. Ce n'est pas gratuit, et en toute franchise, quoique 'nous savons ce que nous faisons de ce site', nous ne 'savons pas vraiment ce que nous faisons de ce site', et c'est encore une autre chose à gérer. De plus, on se le fait pirater trop souvent, ce qui ne pose pas de problème de sécurité, mais c'est un peu embarrassant... Donc, on se demande si le site vous manquerait beaucoup si on le fermait ? Encore mieux, êtes-vous connaissant et aimeriez porter main, on vous serait reconnaissant ! Donnez-nous vos idées sur ce sujet ! Merci !

C'est tout pour ce mois-ci. Amusez-vous bien d'ici la fin...

Votre exécutif du Club Héritage - Chapitre By-Town

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES

NOTE: Dues are \$20.00 per year to renew.

If your membership has lapsed, the cost is \$35 to reactivate your membership.

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers

- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following details:
- The response to the security question linked to your e-transfer
- The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity)
- The amount of your e-transfer
- Your name and membership number

For tips on sending the email money transfer, see our [website](#).

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque:

- PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY PAYMENT
- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque
- Make cheque out to 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' and mail to:

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET COTISATIONS

Note : Le coût de la cotisation est de 20 \$ par année.

Si votre adhésion au club est échue, le frais de renouvellement est de 35 \$.

MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)

- Envoyez un courriel avec les détails suivants à treasurer@bytownchapter.com :
- la réponse à la question de sécurité liée au virement électronique
- la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique)
- le montant de votre virement électronique
- votre nom et numéro de membre

Pour obtenir des conseils sur le transfert électronique d'argent, consultez notre site web.

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque :

- VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N'ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT
- Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquant que vous nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou votre activité
- Faites votre chèque libellé à 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' et le faire parvenir à :

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5



Copyright © 2020 By-Town Heritage Club All rights reserved.

Our mailing address is:
HERITAGE CLUB (By-Town Chapter)
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).